
Türkiye 
ve Rusya 

ilişkilerinde 
sağlanan 
ilerleme, 

Rusya’nın 
86. İzmir 

Enternasyonal 
Fuarı’nda 

partner ülke 
olmasıyla 

daha da 
sağlamlaşırken, 

Türkiye-Rusya 
İş Forumu’nun 

da her iki 
ülke ilişkileri 

için yeni bir 
dönemin 

başlangıcı 
olacağının 

işareti oldu.

BILIM Sanayi Bakanı 
Faruk Özlü, iş 
forumundaki 

konuşmasında, Türk Rus 
ilişkilerinin her açıdan 
önemli ve çok değerli 
olduğunu belirterek, “Sadece 
bugün değil gelecekte de 
bu iki ülkenin işbirliği 
önemini artırarak devam 
edecektir. Avrasya’nın 
iki güçlü devletinin her 
alandaki ilişkileri olağanüstü 
değerdedir. Bizler ve Rus 
dostlarımız bunun çok 
farkındayız. Biliyorsunuz 
Ankara-Moskova arasındaki 
mesafe, Ankara-Brüksel 
arasındaki mesafeden daha 
yakındır” dedi.

Rusya Enerji Bakanı 
Aleksander Novak ise iki ülke 
ilişkilerinin düzelme sürecinin 
neredeyse tamamlandığını 
ifade ederek, “Yeni bir sayfa 
açıldı, ikili ticari ve ekonomik 
ilişkilerdeki olumsuzlukları 
aşma çabalarının yanı sıra, 
tüm kilit konulardaki işbirliği 
sağlandı” diye konuştu.

Rusya Enerji Bakanı Aleksander Novak, Rusya standının açılışında, Türk 
tarafına Rusya’ya “Partner ülke” onurunu verdiği için teşekkür etti.
İzmir’e 300’den fazla kişilik bir heyet ile geldiklerini ifade eden Novak, 
“ Bizim bugünkü katılımımızı hem ekonomik hem de siyasi alandaki 
ilişkilerimizin gelişmesine bir adım olarak görüyoruz” dedi.

Faruk 
Özlü

s.3

“YENI Bir Dönem Eşiğinde  
Türkiye-Rusya Ekonomik 

Işbirliği” konulu Türk-Rus iş 
formunda imzalanan anlaşmalar 
da şöyle:

1
Apora Rossia ve KOSGEP 
arasında eylem planı 

imzalandı. Imzacılar Apora Rossia 
Başkan yardımcısı Azad Azizov ve 
KOSGEP Başkanı  Prof. Dr. Cevahir 
Uzkurt.

2
Vladimir Oblastı Ihracat 
Destekleme Merkezi ve 

Türkiye Rusya Iş Konseyi arasında 
işbirliği anlaşması imzalandı. 
Imzacılar Vladimir Oblastı Yatırım 
Destek Merkezi Başkanı Liubov 
Piskunova ve Türkiye Rusya Iş 
Konseyi Başkanı Tuncay Özilhan.

3  Ege Genç Iş adamları 
Derneği EGIAD ve Rusya 

Türkiye Iş Konseyi arasında 

işbirliği anlaşması  
imzalandı. Imzacılar Rusya 
Türkiye Iş Konseyi Başkanı 
Ahmed Palankoyev ve Ege Genç 
Iş adamları Derneği Başkanı 
Aydın Buğra Ilter 

4  Inter RAO Ingeneering  
şirketi ve arasında  

enerji alanında proje anlaşması 
imzalandı. Imzacılar Inter  
RAO Ingeneering şirketi  
Başkan Danışmanı Yaroslav  
Gavrilenko ve UET şirketi  
Genel Müdürü Mehmet  
Bulut 

5  PAO Kamaz ve Tiryakiler 
şirketler grubu işbirliği ortak 

üretim şirketinin kurulması 
hakkında niyet protokolü 
imzalandı. Imzacılar PAO Kamaz 
Genel Müdürü SergeyKogogin ve 
Tiryakiler şirketler grubu Başkanı 
Mehmet Tiryaki

6  Stalpritsep Şirketi ve AKKAR 
üretim ve ticaret A.Ş. 

arasında ürün sevkiyatları 
sözleşmesi imzalandı. Imzacılar 
Stalpritsep Şirketi Başkanı 
Aleksandr Sizov ve AKKAR A.Ş. 
Genel Müdürü Abdullah Ak.

ANLAŞMALAR

ANKARA-MOSKOVA, 
ANKARA-BRÜKSEL  
ARASINDAKI 
MESAFEDEN
DAHA YAKIN
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Göçmen 
işçilere 
online 
hizmet s.12

Moskova, 
AVM kiralarında 
dünyada 
ilk 3’e girdi s.5

Moskova - Izmir 
seferi müjdesi

 Iş dünyasına 
destek veren 
kurumlar listesi 
hazırlanacak s.12s.4

MOSKOVA Bele-
diye Başkanı 

Sergey Sobyanin, 
bu sene uluslara-
rası olimpiyatlarda 
madalya kazanan 
öğrencilere 1 
milyon, 500 bin ve 250 bin ruble 
ödül verileceğini bildirdi. s.2

Yarışmayı kazanan 
öğrenciye 1 milyon 
ruble hediye

TÜRKIYE’YE TEŞEKKÜRTÜRKIYE’YE TEŞEKKÜR

Rusya kanunları 
kurban kesimine 
nasıl bakıyor?

Rusya’ya yatırım artışı 
5 yılın en yüksek 
seviyesinde  s.6

Rusya Enerji Bakanı Aleksander Novak, Rusya standının açılışında, Türk 
tarafına Rusya’ya “Partner ülke” onurunu verdiği için teşekkür etti.
İzmir’e 300’den fazla kişilik bir heyet ile geldiklerini ifade eden Novak, 
“ Bizim bugünkü katılımımızı hem ekonomik hem de siyasi alandaki 
ilişkilerimizin gelişmesine bir adım olarak görüyoruz” dedi.

Rusya’da 
Federal 

kanunlar Kurban 
Bayramı’nın 
gereği olan 
kurban kesimine 

nasıl bakıyor 
s.4
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BAKANLIK, 18-55 
yaşındaki yetişkin 
Rusların en yaygın 

hastalıklarının solunum 
sistemi problemleri ile 
ilgili olduğunu açıkladı.

Rus haber ajansı 
RT’de yer alan habere 
göre Rusya Sağlık 
Bakanlığı tarafından 
hazırlanan raporda, en 
yaygın hastalıkların 
listesinde zatürre, larenjit, 
trakeit ve bronşitin yer 

aldığı kaydedildi.
2016 yılında ise 

Rusya’da her 100 bin 
kişiye 20,8 bin solunum 
sistemi hastalığı 
vakası düştü. Öte yandan 
2016 yılında bu tür 
hastalıklardan ölüm 
sayısının 2015 yılına göre 
yüzde 7,3 oranında, 2017 
yılının ilk yarısında önceki 
yılın aynı dönemine 
göre yüzde 8,7 oranında 
azaldığı bildirildi.

Rusların en yaygın 
hastalıkları belirlendi

Rusya Sağlık 
Bakanlığı, 
Rusların 
en yaygın 
hastalıklarını 
belirledi.

RUSYA Federal Anti-
tekel Servisinin 
(FAS) telefon opera-

törlerine verilen ve Rusya’da 
roaming’in iptal edilmesini 
öngören uyarının gerçekleş-
tirilmesini 15 Aralık tarihine 
ertelediği belirtildi.

Rus gazetesi Kommersant’ta 
yer alan habere göre FAS sayfa-
sından yapılan açıklamada 
“FAS’ın uyardığı tüm opera-
törler bunu hayata geçirmeye 
hazır olduğunu bildirdi ve 
FAS’a bu uyarının ertelenmesi 
için başvuruda bulundu” 

denildi. Bilindiği üzere 
14 Haziran tarihinde FAS 
MTS, Megafon, Vımpelkom 
(Beeline) ve Tele2 olmak üzere 
Rusya’nın en büyük 4 cep 
telefonu operatörünün iki hafta 
içinde ülke içindeki roaming’in 
iptal etmelerini istemişti.

FAS, Rusya’da roaming’in iptalini erteledi

Rusya’da yıl içinde 
cep operatörleri fiyat-
ları yüzde 15 arttı.

CEP telefonu 
operatörle-
rinin paketle-

rinin ortalama fiyatının 
2016 yılının sonba-
harına göre yüzde 15 
oranında arttığı ve 
286,5 rubleye vardığı 
belirtildi. Analitik 
şirketi Content Review 
araştırmasına göre 
böyle bir eğilim kulla-
nılan hizmetlerin 
yapısında yer alan ve 
paketlerin arttırılma-
sını gerektiren deği-
şikliklerden ve kurulan 
yeni altyapıya yapılan 
yatırımlardan kaynak-
lanıyor.

Rus gazetesi 
İzvestiya’da yer 
alan habere göre, 
uzmanlar araştırma 
çerçevesinde MTS, 
Megafon, Beeline, 
Tele2 olmak üzere 
Rusya’nın dört en 
büyük operatörlerinin 
paketlerinin yanı 
sıra K-Mobile, Kırım 
Telekom, Volna 
Mobile ve SevMobile 
operatörlerinin 
sunduğu paketleri de 
inceledi.

Rusya’da cep 
operatörleri
fiyatları arttı

MOSKOVA Belediye 
Başkanı Sergey 
Sobyanin, bu sene 

uluslararası olimpiyatlarda 
madalya kazanan öğrencilere 
1 milyon, 500 bin ve 250 
bin ruble ödül verileceğini 
bildirdi.

Sobyanin Moskova 
hükümet toplantısında yaptığı 
açıklamada, “Uluslararası 
olimpiyatlara katılanların 
yarısını Moskovalı öğrenciler 

oluşturuyor. Bu kadar 
çaba harcayan öğrencilere 
değer vermemiz gerekiyor. 
Uluslararası olimpiyatların 
kazananlarına ödül verilmesi 
teklif ediliyor. Altın madalya 
kazananlara 1 milyon ruble, 
gümüş madalya kazananlara 
500 bin ruble ve bronz 
madalya kazananlara 250 
bin ruble ödül verilecek” 
ifadelerini kullandı.

Sobyanin, 2016 yılında 

Moskovalı öğrencilerin 
uluslararası olimpiyatlarda 
9 altın ve 6 gümüş madalya 
kazandıklarını ve o zaman 
başarıları karşılığında şehir 
bütçesinden para ödülü 
verildiğini belirtti. 

Sene başından itibaren 
Tayland, Brezilya, 
Ingiltere, Iran, Sırbistan ve 
Hollanda’nın şehirlerinde 
6 uluslararası yarışma 
düzenlendi.

YARIŞMAYI KAZANAN 
ÖĞRENCIYE 1 MILYON 
RUBLE HEDIYE

Uluslararası 
yarışmalarda 
altın madalya 
kazanan 
öğrencilere 1 
milyon ruble 
verilecek.
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Türkiye olarak bir 
fırsatı daha heba ettik...

DÜNYANIN en eski fuarlarından birisi 
ve eline gelen altın fırsatı elinin tersi 
ile iten bir fuar, İzmir Enternasyonal 

Fuarı. Böyle bir imkan daha yakalar mı? 
Bilemem!

Rusya’nın partner ülke olarak bu yıl 
yoğun ilgi gösterdiği İzmir fuarı öncesi 
düzenlenen Türkiye-Rusya iş forumunu da 
yerinde takip etmek üzere İzmir’e gittim.
İzlenimlerim açıkçası hiç de iyi olmadı. 

Fuar dediğin zaman akla ilk gelen 
kelime tanıtımdır. Ancak bu kelime, 
İzmir fuarını düzenleyenlerin yakınından 
bile geçmemiş. Düşünün en fazla ticaret 
hacmine sahip olduğunuz ve de iki ülke 
liderinin “Bu hacmi üçe katlayıp 100 
milyar dolara çıkaracağız” dediği ülke 
olan Rusya partner ülke ama o ülkede 
ne bir televizyon kanalında, ne bir 
mecmuada ne de bir billboard’da hiçbir 
tanıtımını görmedik. En azından ben 
yaşadığım Moskova’da ve gittiğim 3-5 
büyük şehirde karşılaşmadım. Başka 
yerde yaptıysalar bilemem, ama hiç 
sanmıyorum.

Uluslararası denen fuarın katılımcı 
diğer ülkelerde tanıtımının yapılıp 
yapılmadığının ise hiç peşine 
düşmüyorum. Çünkü en büyük standı 
açan ve partner olan ülkede tanıtımı 
yapılmadıysa oralar hayda hayda es 
geçilmiştir...

Fuarın yurtdışındaki tanıtımını bırakın, 
yapıldığı şehirde yani İzmir’de bile nere-
deyse yok denecek kadar az... Böyle bir 
fırsat geçmiş eline bangır bangır yapsana 
tanıtımını... Rus televizyonlarında en az 
üç ay önce çevirtsene reklamları. Billbo-
ardlara assana İzmir’in turistik görselleri-
ni...Hem İzmir’in reklamı hem de fuarın 
reklamını istemediğin lezzette yapacak 
malzeme geçmiş eline, ne duruyorsun? 

Ama bu fırsatı da elimizin tersiyle ittik. 
Sonra “yok böyle oldu, yok şöyle oldu...” 
Rusya’dan Enerji Bakanı Aleksander 
Novak başkanlığında yüzlerce önemli isim 
fuarına gelmiş, Tataristan Cumhurbaşka-
nı özel stand açmış ama sen aynı coşkuyu 
açılışta ve fuar katılımcılarına yaşatamı-
yorsun. Fuar okadar sönük ki, hem Tür-
kiye Dışişleri Bakanı hem Rusya Enerji 
Bakanı hem de Tataristan Cumhurbaşka-
nı katılmasına rağmen ışığı ancak yanıp 
sönüyor. O da yarım saat. Olacak şey 
değil. Ülkem adına bir kez daha üzüldüm 
böyle bir fırsatın kaçırılışına.



TÜRKIYE’NIN 
Moskova Büyü-
kelçisi Hüseyin 
Diriöz: “Ülkelerimiz 
arasındaki ilişkilerin 
bugün geldiği nokta 
oldukça etkileyi-
cidir. Bu çerçevede, 
ülkelerimiz arasında 
ticaretten turizme, 
müteahhitlikten 
enerjiye, kültürden 
eğitime pek çok 
alanda ikili işbirliğini 
geliştirmemiz ve iler-
letmemiz için gerekli 
irade mevcuttur. Bu 
çerçevede düşünül-
düğünde, doğrudan 
Rus halkının refahını 
yükseltecek yatırım-
lara imza atan Türk 
işadamlarının, Rus 
ekonomisi açısından 
vazgeçilmez nitelik 
taşıdığını çok açık 
bir şekilde görü-
yoruz. Bu çerçevede, 
işadamlarımızı da 
kapsayacak şekilde 
vize muafiyeti uygu-
lamasının en kısa 
sürede tekrar hayata 
geçirilmesinin Türk Iş 
dünyasının en önemli 
beklentileri arasında 
olduğunu belirtmek 
istiyorum” dedi. 

Gerekli 
irade 
mevcuttur

Gazetem
28 Ağustos 2017 Pazartesi MANŞET 3

ANKARA-MOSKOVA, 
ANKARA-BRÜKSEL  
ARASINDAKI MESAFEDEN 
DAHA YAKIN

86. İzmir 
Enternasyonal 

Fuarı Rus-Türk iliş-
kilerinde yeni bir 
sayfa açtı. Bilim 

Sanayi Bakanı 
Faruk Özlü, sadece 

bugün değil 
gelecekte de bu iki 

ülkenin işbirliği 
önemini artırarak 

devam edeceğini 
vurguladı. Özlü, 

“Ankara Moskova 
arasındaki 

mesafe, Ankara 
Brüksel arasındaki 

mesafeden 
daha yakındır” 

mesajıyla 
ilişkilerin daha da 
sağlamlaştırılması 

gerektiğine  
vurgu yaptı.

18-22 Ağustos tarih-
lerinde gerçekleşen 
Fuar dolayısıyla 

Türk-Rus Iş Konseyi de 
toplandı. Konseyin açılı-
şında konuşan Bilim Sanayi 
Bakanı Faruk Özlü, Izmir 
Fuarı’nın partner ülkesi 
olan Rusya’nın üst düzeyde 
geniş bir katılımla ve çok 
sayıda iş adamıyla birlikte 
Türkiye’de bulunmala-
rının iki ülke ilişkilerine 
verdikleri önemin önemli 
bir göstergesi olduğunu 
vurguladı.

KOMŞULUĞUN 
ÖTESINDE BIR ILIŞKI
Türk Rus ilişkilerinin her 

açıdan önemlive çok değerli 
olduğunu ifade eden Bakan 
Özlü, şunları söyledi:

“Sadece bugün değil 
gelecekte de bu iki ülkenin 
işbirliği önemini artırarak 
devam edecektir. Bizler 
yüzlerce yıllık tarihimiz 
boyunca sadece komşu 
olmanın ortaklığına değil, 
bölgesel ve küresel düzey-
deki sorumlulukları da 
paylaştık. Bizlerin ilişkileri 
komşuluğun çok ötesinde 
önemli anlamlar taşımak-
tadır. 

Türk ve Rus iş adamları 
birbirlerini bugün tanıyor 
değiller, tarımdan ener-
jiye, teknolojiden turizme, 
eğitimden sanayiye kadar 
çok geniş bir yelpazede 
uzun yıllara dayanan ticari 
ilişkilerimiz vardır. Türk 
iş adamları Rusya’da her 
zaman itibar görmüşlerdir 
ve aynı şekilde Rus çevrele-
rine de ülkemizde yatırım 
ve ticaret yapmaları konu-
sunda bütün kanalları açık 
tutmuşlardır. 

Ülkeler arasında bazen 
siyasi krizlerin yaşanması 
çok doğaldır, fakat Türkiye 
ve Rusya Federasyonu 
birbirini anlayan, birbirine 
saygı duyan, birbiriyle 
her durumda ilişkilerini 
geliştirme niyetini beyan 
eden iki dost ülkedir. Bu 
dostluğun ticaretle pekiş-
tirilmesinden ve ticaretle 
taçlandırılmasından daha 
dolay bir olay yoktur. Bizler 
ve Rus dostlarımız bunun 
çok farkındayız. Biliyor-
sunuz Ankara Moskova 
arasındaki mesafe, Ankara 
Brüksel arasındaki mesa-
feden daha yakındır.Iki ülke 
arasındaki ilişkiler kazan 
kazan anlayışı içerisinde 
devam edecektir.”

YENI BIR SAYFA AÇILDI
Rusya Heyeti Başkanı ve 

Enerji Bakanı Aleksandr 
Novak da konuşmasında, 

ikili ticari ve ekonomik iliş-
kilerin mevcut durumunun 
etkinliğin olumlu atmos-
ferine katkısı olduğunu 
söyledi.Bilinen olumsuz 
olayların ardından ilişki-
lerin düzelme sürecinin 
neredeyse tamamlandığını, 
yeni bir sayfa açıldığını 
vurgulayan Novak, ikili 
ticari ve ekonomik ilişkiler-
deki olumsuzlukları aşma 
çabalarının yanı sıra, tüm 
kilit konulardaki işbirliği ve 
liderleri belirlediği ticaret 
hacminin 100 milyar dolara 
çıkartılması da olmak üzere 
yeni gündemin belirlen-
mesine iki tarafın da hazır 
olduğunu belirtti.

Bakan Novak şöyle 
devam etti:“Hedeflere 
ulaşılması için güçlü bir 
yapı, hukuki temel kuruldu. 
Ekonomik işbirliğimiz 
yaklaşık 20 anlaşmaya 
dayanıyor ve hükümetler 
arası komisyonun temasları 
çerçevesinde yenilenmeye 
devam ediyor. 10 Mart’ta 
2017-2020 yılları orta 

vadeli ticari ekonomik, 
bilim, teknik, kültür işbir-
liği programı imzalandı. 
Hizmet ve yatırım ticareti 
görüşmeleri devam ediyor. 
Bu çalışmaları sene sonuna 
kadar tamamlamayı planlı-
yoruz. Aynı zamanda hem 
devlet yapılarına hem de 
iş sektörüne ikili işbir-
liğinin aktüel konuların 
görüşülmesi imkanının 
sağlandığı hükümetler 
arası komisyonun çalış-
maları ticaret hacminin 
artmasına yardımcı oluyor. 
Sayın Zeybekçi ve Minni-
hanov ile bir sonraki 
hükümetler arası komisyon 
toplantısının Tataristan’da 
20 Ekim’de düzenlen-
mesi konusunda anlaştık. 
Durumdan faydalanarak iş 
sektörünün temsilcilerini 
bu çalışmaya katılmaları 
için davet ediyorum. 

Aynı zamanda, yatırım 
işbirliğine ciddi önem 

veriyoruz. Bugün itibariyle 
Rus şirketlerinin Türki-
ye’deki yatırım projelerinin 
toplam değeri 10 milyar 
doların üzerindedir, Türk 
şirketleri de aynı değerde 
yatırım yapıyorlar. Bugün-
lerde sanayi, tarım, yüksek 
teknoloji dahil olmak üzere 
çeşitli alanlarda yatırım 
imkanları sunuluyor. 
Rusya Direkt Yatırım Fonu 
ve Türkiye Egemenlik 
Fonu’nun destekleriyle 
1 milyar dolardan fazla 
sermayeye sahip ortak 
yatırım fonunun kurulması 
ortak projelerin sayısının 
artmasına neden olacak. 
Işbirliği, 3 ana alana odak-
lanılmasını öngörüyor, 
bunlar inşaat, sağlık ve 
ticari gayrimenkul inşaatı. 
Enerji alanında da işbirli-
ğimiz hızla devam ediyor. 
Geçen sene Rusya Türki-
ye’nin doğal gaz ithalatı 
gereksiniminin yarısını 
karşıladı. Türkiye’nin ve 
Avrupa Birliği’nin enerji 
güvenliğini sağlamayı ön 
gören Türk Akımı boru hattı 
başarıyla gerçekleşiyor. 
Bu senenin mayıs ayında 
Karadeniz’de boru hattının 
denizaltı kısmı inşaatı 
başladı. Şu ana kadar 170 
kilometreden daha fazla 
inşa edildi. 

Enerji alanındaki diğer 
projelerin arasında 22 
milyar dolarlık yatırım ile 
Akkuyu yer alıyor. Dünyada 
ilk kez ‘inşa et, sahip ol 
ve hizmete sun’ mode-
liyle nükleer santral inşa 
ediliyor. Ilk bloğun inşaatını 
Türkiye Cumhuriyeti’nin 
100. yılına kadar tamamla-
mayı hedefliyoruz. 

EKONOMI Bakanı Nihat 
Zeybekci de konuşmasında, 
Rusya’nın da bu fuara katılması 
konusunda çok ısrar ettiğini 
söyledi.

Bakan Zeybekci şunları 
söyledi:“Rusya ve 
Türkiye birbirinin kade-
ridir, Rusya ve Türkiye 
birbirine rakip olan iki 
ülke değildir, Rusya 
ve Türkiye birbirini 
tamamlayıcı özelliği 
dünyada en yüksek 
ülkedir. Çünkü birinde 
olmayan birçok şey 
hemen hemen her şey 
diğerinde vardır. Yani 
Rusya ve Türkiye dünyada çok 
nadir ülkelerdendir 1 + 1’in iki 
yapmadığı 1 + 1’in 3, 4, 5, 8 
be 10 yaptığı çok nadir ülkeler-
dendir. 

Türkiye ve Rusya sadece 
Rusya’nın çapı ve Türkiye’nin 
çapı kadar değildir. Türkiye ve 
Rusya’nın önündeki asıl fırsat 
birlikte bu coğrafyadaki ortak 
yatırımlardır. Burada bize şu 
imajı yerleştirmek düşüyor, 
eğer ortada bir şey varsa yapı-
lacak bir şey varsa şunu bir 
kere ezberletmemiz gerekiyor 

ve kazımamız gerekiyor. Bunu 
yaparsa Ruslar ve Türkler yapar 
dedirtmemiz gerekiyor. 

Bir de Rusya ve Türkiye 
olarak şunu düşünmemiz lazım 
birbirimize balık satmak değil, 

‘aman Rusya ne büyük 
pazar Rusya’da balık 
satsak veya Türkiye 
büyük bir pazar Türki-
ye’de balık satsak’ 
değil balık tutmayı 
düşünmemiz lazım. 

2015 Kasım’ından 
önceki iklime 
dönmeye çok yakınız. 
Evet ufak birkaç tane 
daha problemimiz 

var ama iki taraf da bunların 
çözülmesi gerektiğine inanıyor. 
Çünkü yasak yasağı doğurur. 
Engel engeli getiriyor, kısıtlama 
ötekini de kısıtlamaya zorluyor. 
Halbuki her anlamıyla serbest-
liğe geçtiğimiz zaman iki taraf 
da mutlaka ve mutlaka açıla-
caktır. 

2017’nin değerli önemli bir 
adımı da iki ülke arasındaki 
serbest ticaret anlaşmasını 
bitirelim ve imzalayalım. Bunu 
inşallah sonuçlandırırız. Milli 
paralarla ticareti önemsiyoruz.”

BUNU YAPARSA RUSLAR 
VE TÜRKLER YAPAR

Nihat
Zeybekci

Faruk Özlü

Aleksandr 
Novak

DIŞIŞLERI Bakanı Mevlüt 
Çavuşoğlu da Rusya stan-
dının açılışında yaptığı 
konuşmada, Rusya’nın 
bu sene fuarda ortak 
katılımcı olmasının Türk 
Rus ilişkilerinin geldiği 
seviyeyi gösterdiğini 
vurguladı.

Çavuşoğlu, ilişkilerin 
tüm alanlarında yine 
daha güçlü bir şekilde 
devam etme arzusunun 
her iki tarafta da oldu-
ğunu kaydetti.

İlişkiler daha 
güçlü olacak

Mevlüt 
Çavuşoğlu



Rusya kanunları 
kurban kesimine 

nasıl bakıyor?

HER Kurban Bayramı’nda olduğu 
gibi kimimiz bayramı Türkiye’de 
geçirmeyi planlıyoruz, kimimiz 

Rusya’daki işleri nedeniyle Kurban 
Bayramı’nı Rusya’da geçirmeyi ve 
kutlamayı planlıyor. Bu yazımızda 
Rusya’da Federal kanunların Kurban 
Bayramı’nın gereği olan kurban 
kesimine nasıl baktığını sizlerle 
paylaşmak istedim.  

Tüm dini bayramlarda yaşandığı 
üzere Rusya’da özellikle medyada 
kurban kesimi geleneğinin kanunlara 
aykırı olduğu konuşulacaktır. Birtakım 
dernek ve aktivist gruplar tarafından 
Rusya Federasyonu Ceza Kanunu 
esas alınarak, İçişleri Bakanlığı’na suç 
duyuruları, savcılık ve mahkemelere 
dava açılması için başvurular olacaktır. 
Bu başvurularda ana şikayet konusu 
ise; hayvanlara işkence yapılması, 
izinsiz soğuk silah bulundurulması ve 
kullanılması, çevre kirliliği ve bulaşıcı 
hastalıklara sebep olunması, kurban 
kesimini veya bunun izlerini gören 
çocukların psikolojik hastalıklara 
yakalanması vs. olabilmektedir.

- Hemen belirtmek isteriz; Rusya 
Federasyonu Kanunları, kurban kesimi 
konusunda herhangi bir düzenleme 
yapmamıştır. Rusya Federasyonu 
Anayasası, ülkede yaşayan farklı dinden 
olan halklarına kendi dinini yaşama, 
mensubu olduğu dinin örf ve adetlerini 
yerine getirme hakkı vermektedir.

-Bu anayasal hak çerçevesinde, 
Federal kanunlar dini yaşamın 
uygulayışında, toplum düzeninin 
bozulmaması açısından sadece 
standartlar getirmektedir. Bu standartlar 
her şehirdeki dini kurumlar ve ilgili 
bakanlıklar ile birlikte uygulanmakta ve 
vatandaşlara duyurulmaktadır.

-Yerleşim yerlerine uzak noktalarda 
kurban kesim yerlerinin belirlenmesi, 
bu alanların hijyenik yapısı, kesilen 
kurbanların veteriner sertifikaları, kesimi 
yapan kişilerin izinleri, kesim sonucu 
oluşan atıkların durumu, oluşabilecek 
kazalarda ilk yardım vs. konular 
hükümetin çıkardığı kararnameler 
çerçevesinde, Federal Kanunların 
kapsamına ve ilgili bakanlıkların 
denetimine tabidir.

- Bugüne kadar mahkemelerde 
görülen ve kurban kesiminin 
yasaklanmasını talep edildiği davalara 
ilişkin Rusya Federasyonu Yüksek 
Mahkemesi yukarıda belirttiğimiz ilgili 
Rusya Federasyonu Anayasa maddesini 
esas alarak konunun kurban kesimi 
geleneğinin yaşanması esnasında 
Federal kanunlarca belirlenen kurallara 
(yukarıda kısaca bahsettiğimiz) 
uygunluğunun yeterli olduğunu işaret 
ederek, yapılan şikayetleri reddetmiştir.

-Bu sene de Rusya Federasyonu’nda 
kurban kesiminin medyanın en 
önemli ve hararetli haber malzemesi 
olacağını hep beraber izleyeceğimizden 
kuşkumuz yoktur. Dini geleneklerimizi, 
yapılan düzenleme ve toplum kuralları 
çerçevesinde yapmamızın da kaçınılmaz 
bir sorumluluk olduğunu düşünüyor, 
şimdiden hepimizin Kurban Bayramı’nı 
kutluyorum.

HUKUK KÖŞESİ
avukatrusya@gmail.com

K. Av. Ender KARATAŞ

Gazetem
28 Ağustos 2017 Pazartesi4 İŞ DÜNYASI

Rusya’da şarap üzümü  
üretimi rekor kırıyor
Rusya’nın güneyinde bağcılık alanının 35 bin 
hektara vardığı, önümüzdeki senelerde bu alanın 
4,5 bin hektar artırılacağı belirtildi.

BIR HAFTADA IŞSIZ 
SAYISI DÜŞTÜ

RUS gazetesi 
Argumentı Nedeli’de 
yer alan haberde 

üretilen üzümden yıllık 300 
milyon litreye varan kaliteli 
şarabın üretilebileceği 
kaydedildi.

2016 yılında rekor 
derecede 550 bin ton üzüm 

üretilirken 2017 yılında 
yeni bir rekorun kırılması 
ve 720 bin ton üzüm 
üretilmesi bekleniyor. 

Kırım haricinde Rusya’da 
şarap üzümü en çok 
Krasnodar Krayı, Dağıstan, 
Stavropol ve Rostov 
Oblastlarında üretiliyor.

ÇALIŞMA Bakanlığı’ndan 
yapılan açıklamada, 
“9-16 Ağustos 2017 

tarihlerinde istihdam servis-
lerinde kayıtlı işsiz vatandaş-
ların sayısı yüzde 0,5 azalarak 
784 561’e düştü. Geçen sene 
bu değer 927 671 seviyesin-
deydi” ifadesi yer aldı.

Bakanlığın verilerine 
göre, 60 bölgede işsizlerin 
sayısında düşüş gözlemlendi. 

En hızlı düşüş Çukotka, 
Nenets, Yamalo Nenets Özerk 
Okrugu, Pskov, Lipetsk, 
Voronej, Ryazan, Rostov, 
Moskova Oblastları’nda, 
Altay Cumhuriyeti, Komi, 
Kamçatka, Perm ve Habarovsk 
Kraylarında yaşandı.

Bunun aksine Sivastopol, 
Hantı Mansiysk, Çuvaşistan 
dahil olmak üzere 19 bölgede 
bu değerde artış yaşandı.

Bir haftada 
işsiz sayısı 

785 bine 
düştü. Rusya 

Çalışma 
Bakanlığı, 

bir hafta 
içerisinde 

resmi kayıtlı 
işsiz vatandaş 

sayısının 
yüzde 0,5 
oranında 
azalarak 
785 bine 

düştüğünü 
bildirdi.

RUSYA Tarım Bakanı Aleksandr Tkaçev, 
Rusya’nın sebze depolarına ihtiyacının 

yüzde 10-15 oranında karşılandığını, fiyat 
artışını önlemek üzere önümüzdeki yıllarda 
2 milyon tonluk depoların kurulması gerek-
tiğini belirtti. Rus Haber Ajansı TASS’a 
konuşan Tkaçev, “Bu konuda hiçbir şey 
yapmazsak 3-5 yıl içinde depoların yeterli 
olmamasından dolayı çok sorun çekeriz, 
bu da fiyatları etkileyecek” dedi. Tkaçev 
konuyla yaptığı açıklamada şöyle konuştu: 
“Bu yıl yaklaşık 280 bin tonluk depoların 
kurulmasını planlıyoruz. Aynı hızda devam 
edersek 3-5 yıl çalışmamız lazım.”

RUSYA Devlet Başkanı 
Vladimir Putin, 

kömür sanayi sektö-
rünün gelişimi için bu 
sene 90 milyar ruble 
yatırım yapılacağını 
bildirdi. Putin Krem-
lin’de Madenci Günü’ne 
özel düzenlenen törende, “Sahip oldu-
ğumuz maden hacmi ve çeşitliliği Rusya’yı 
dünyanın önde gelen maden ülkesi haline 
getirdi. Rus topraklarının en büyük hedi-
yesi ise kömürdür” ifadesini kullandı.

Geçen sene sektörün gelişimine 73 
milyar ruble yatırıldığını belirten Putin, 
“Bu sene planımız 90 milyar ruble. Yatırım-
cıların kaynakları işletmelerin moderni-
zasyonuna, gelişmiş ekolojik teknolojilere, 
güvenli üretim ve problemlerin çözümü için 
koşulların oluşturulmasına yönlendiriliyor. 
Tüm tahminlerimize göre, kömür 500 
boyunca Rusya’nın en önemli üç enerji 
kaynağı içinde yer alacak” dedi.

Rusya’nın sebze 
depolarına ihtiyacı yüzde 
10-15 oranında karşılandı

Rusya’nın kömür
kaynakları 500 yıl 
daha yeter

RUS gazetesi Kommer-
sant’ta yer alan haberde 
ilgili kararnamenin 

listenin formatının ve içeri-
ğini belirleyeceği kaydedildi. 
Listeye federal, bölgesel ve 
kentsel seviyelerde KOBI’ye 
destek altyapısını oluşturan 
tüm kurumlar dahil edilecek, 

aralarında sanayi parkları, iş 
atölyeleri, girişimcilik geliş-
tirme merkezleri, ihracat 
destekleme merkezleri gibi 
kurumlar yer alacak. 

Kurumun listeye girmesi 
için bu kurumun federal veya 
bölgesel taleplere uymasını 
doğrulamak gerekiyor.

Iş dünyasına destek veren 
kurumlar listesi hazırlanacak
Rusya Ekonomik Kalkınma Bakanlığının Rusya’da 
KOBİ’yi destekleyen kurumların ortak listesini 
hazırlayacağı belirtildi.
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GORDIYENKO 
konuyla ilgili 
yaptığı açıklamada, 

“Bilgi sisteminin Temmuz 
2016’da hayata geçmesinin 
ardından bir yıllık çalışma 
sürecinde izinlere yanıt 
süresi 1 güne düştü. 
Projedeki hatalar nedeniyle 
ret kararı yüzde 40’tan 
yüzde 28’e düştü” ifadesini 
kullandı.

Sistemin inşaat 
başvurusundaki belgelerin 
doğruluğunu kontrol 
ettiğini hatırlatan 
Gordiyenko, “Hata olması 
halinde, belgeler projeyi 
çizenlere geri gönderiliyor 
ve neyin eksik olduğu 
belirtiliyor. Eskiden sadece 
belgenin yasalara uygun 
olmadığı söyleniyordu” 
dedi.

Podmoskovye Hükümeti inşaatlara daha az ret 
kararı vermeye başladı

Moskova Oblastı Ana Mimari 
Yönetim Başkanı Vladislav 
Gordiyenko, Podmoskovye 

Hükümetinin inşaat 
faaliyetleri bilgi sisteminin 

hayata geçirilmesinin 
ardından inşaat izinlerine 

daha az ret kararı vermeye 
başladığını bildirdi.

ATRIUM, RUSYA’DAKI
GAYRIMENKUL PORTFÖYÜNÜ

SATMAK ISTIYORYabancı yatırımcı 
Atrium, Rusya’daki 
gayrimenkul portföyünü 
satmak istiyor.

ATRIUM European Real Estate 
şirketi Rusya’daki gayrimenkul 
portföyünü satışa sunmayı 

planlıyor.
Vedomosti gazetesinde yer alan 

haberde, “Şirket tüm gayrimenkullerini 
bir anda satmak istiyor. Şirketin 
yılın ilk yarısındaki raporunda, 
Puşkin’de yer alan 60 hektar alana 
sahip 2 arsasının 11 milyon euro’ya 
satılmasının planlandığı yazıyor. 
Burada 250 bin metrekarelik alışveriş 
ve eğlence merkezinin inşa edilmesi 
bekleniyordu” denildi.

Ayrıca, Atrium’un Doğu Avrupa’daki 
gayrimenkullere yatırım yapılmasında 
uzmanlaştığı ve şirkete ait Polonya, 
Çek Cumhuriyeti ve Slovakya gibi 
ülkelerde 2,6 milyar değerinde 
1,1 milyon metrekare 60 yapının 
bulunduğu bildirildi.

Atrium’un Rus aktiflerinin piyasa 
değeri 289 milyon euro olduğu 
belirtiliyor.

MOSKOVA yönetimi, VDNH’da 
yenilenen fuar alanı EXPO’nun 
yatırımcısının belirlenmesi için 

ihale başlattı. 
Moskova Rekabet Politikası 

Departmanı’ndan yapılan açıklamada, 
projeye 22 milyar rubleden fazla özel 
yatırımın çekileceği belirtildi. 

 Ihale 21 Aralık 2017’ye kadar 
devam edecek. toplam alanı 320 bin 
metrekareden fazla olacak EXPO 4 bin 
kişilik konser ve kongre kompleksini, 63 
bin metrekarelik fuar alanını kapsayacak. 

Fuar alanının mimarisinin korunması 
yatırımcı için zorunlu koşul olacak. Proje 
çerçevesinde, 2 binden fazla park alanının 

oluşturulması dahil olmak üzere ulaşım 
ağının da düzenlenmesi bekleniyor. 

Bilindiği üzere, VDNH’da geniş çaplı 
rekonstrüksiyon çalışmaları yürütülüyor. 
Moskove Belediye Başkanı Sergey 
Sobyanin ana çalışmaların 2020 yılına 
kadar sonlanacağını belirtti.

VDNH’daki 
Expo’ya yatırımcı 
bulabilmek için 
ihale başlatıldı

İPOTEK Konut Kredisi Ajansı 
(AİJK), VTB partnerliğinde 
kiralık konut piyasasının 

gelişimi için öncelikli olarak 14 
bölgeyi seçti.

AİJK Basın Servisi’nden 
yapılan açıklamada, “İşbir-
liği çerçevesinde Rusya’nın 
bölgelerinde standart kiralık 
konut projelerinin gerçekleş-
tirilmesi için arsalar seçiliyor. 
AİJK bu projelerin inşaatlarının 
finansmanını sağlamaya hazır. 
Taraflar bölgelerde standart 
kiralık konut projelerinin hayata 
geçirilmesi için yönetici şirket 
kurma imkanını değerlendi-
riyor” denildi.

Açıklamada, projenin gerçek-
leşmesi için St. Petersburg, 
Novosibirsk, Yekaterinburg, 
Nijniy Novgorod, Kazan, Çelya-
binsk, Omsk dahil olmak üzere 
gelişmiş ve perspektifi olan 
nüfusu 1 milyondan fazla şehir-
lerin değerlendirildiği belirtildi. 
Projeye göre, dairelerin toplam 
alanının 4-20 bin metrekare 
olması gerekiyor. 

Kiralık konut 
piyasasının 
gelişimi için 
öncelikli 14 
bölge seçildi

KNIGHT Frank, 
Moskova’nın yılın 
ilk yarısında alış-

veriş merkezlerinin kira 
ücretine göre dünyada 
ilk üçte yer aldığını 
bildirdi.

Yapılan açıklamada, 
“Alışveriş merkezleri 
segmentinde Moskova 
yıllık metrekare başına 
3,067 bin euro ile ilk 
üçte yer alıyor. Listenin 
liderleri Londra (5,444 
bin euro) ve Dublin (3,5 
bin euro) oldu” denildi.

Moskova’da en 
yüksek kiralara GUM, 
Yevropeyskiy ve Atrium 
gibi alışveriş merkezleri 
sahip. Bir sene içerisinde 
ortalama kira bedeli 
yüzde 2,8 oranında arttı.

Aynı zamanda 

Moskova ofis 
segmentinde de 684 
euro ile en yüksek kiraya 
sahip şehirler arasında 
ilk beşte yer alıyor. En 
yüksek kira “Romanov 

Dvor”, “Vozdvijenka 
Tsentr” ve “Lotte 
Plaza”için geçerli. Bir 
sene içerisinde bu değer 
yüzde 3-5 oranında 
azaldı.

Moskova, alışveriş merkezi 
kiralarında dünyada ilk 3’e girdi
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CITIBANK’IN Rusya Müdürü 
Maria Ivanova, Merkez 
Bankası’nın onayının 

ardından Citibank Başkanlığı’na 
geçecek. 

Citibank Basın Servisi’nin 
onayladığı bu bilgiye göre, 
Citibank başkanlığını ilk kez 
bir yabancı yerine Rus yapacak.
Ivanova yeni görevinde bankanın 
lokal çalışmalarının stratejisi 
ve verimliliğinden sorumlu 
olacak. Ivanov, 2014’den bu 
yana Citibank Başkanlığı’nı 
yapan Mark Lue’nin koltuğuna 
geçecek. Lue ise Citibank’ın 
Ukrayna, Kazakistan, Israil, 
Polonya ve Türkiye’deki 
şubelerini yönetecek.

Citibank’ın
Rusya şubesinin 
başkanlığına ilk kez 
bir Rus gelecek

RUSYA’YA YATIRIM ARTIŞI 
5 YILIN EN YÜKSEK 
SEVIYESINDE
RUSYA Merkez Bankası Bilgi ve 

Analitik Raporu’nda, yatırım 
talebinin beklentilerden daha 

çok arttığını, şirketlerin aktif bir 
şekilde otomobil sanayi ürünlerini 
satın aldıkları belirtildi. 

Açıklamalara şu şekilde 

devam edildi:”Ayrıca, yılın ikinci 
çeyreğinde inşaat çalışmalarının 
hacmi ciddi anlamda arttı ve Kırım 
Köprü ve Sila Sibiri gibi altyapı 
projelerinin gerçekleştirilmesinin 
buna ciddi katkısı oldu. Bunun 
sonucunda yılın ikinci çeyreğinde 

yatırımların artış temposu yüzde 
2,3’den yüzde 6,3’e ulaştı. 

Yatırım ve tüketici  
aktivitesinin düzelmesi GSYIH 
artışına yardımcı oldu. Yılın ikinci 
çeyreğinde GSYIH artış temposu 
yüzde 2,5 oldu.”

RUS bankalar müşterilerini 
gözlerinden tanıyacak 
sistemi hayata geçirmeye 

başlıyor. VTB bu tanıma sistemini 
2018 yılında, Binbank ise 2-3 sene 
içerisinde uygulamayı planlıyor. 
Ayrıca, Tinkoff Bank da bu sistem 
üzerinde çalışıyor.

VTB tarafından yapılan 
açıklamada, göz taramasının 
bankaların şubelerinde, bazı 
telefonlarda ve bankamatiklerde 

mümkün olacağı belirtildi.
Binbank temsilcisi, bu tarama 

sisteminin yüksek meblağlarda 
ödemelerin onaylanması sırasında 
kullanılabileceğini bildirdi.

Öte yandan, Tinkoff Bank göz 
tarama sisteminin parmak izi, yüz 
veya ses tanımına göre en kesin 
ve güvenilir metot olduğunun 
altını çizdi. Fakat bunun hayata 
geçirilmesinin teknik açıdan zor 
olduğuna dikkat çekti.

BANKALAR, MÜŞTERILERINI 

GÖZLERINDEN 
TANIYACAK

RUSYA Merkez 
Bankası, 10-20 
Ağustos tarihleri 

arasında önde gelen 10 
Rus bankasının ruble 
cinsinden mevduat faiz 
oranının yüzde 7,54 
olduğunu bildirdi.

Sberbank, VTB 24, VTB 
Bank, Raiffeisen, Gazprom 
Bank, Binbank, Alfa Bank, 
Otkrıtiye, Promsvyazbank 

ve Rosselhozbank dahil 
olmak üzere en büyük 10 
bankanın faiz oranı 1-10 
Ağustos tarihlerinde yüzde 
0,11 oranında arttı.

Hatırlanacağı üzere, 
temmuz ayının ilk 10 
gününde geçerli olan 
yüzde 7,363’lük faiz oranı 
Merkez Bankası’nın tarihi 
boyunca en düşük değer 
oldu.

Önde gelen
10 bankanın 
faiz oranı yükseldi

Önde gelen 10 bankanın 
en yüksek faiz oranı yüzde 
7,54’e yükseldi.

SBERBANK 2017 
yılında dolar 
kurunun 59 ruble 

olmasını ve GSYIH’nin 
yüzde 1,5-1,6’ya 
yükselmesini bekliyor. 

Sberbank Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı 
Aleksandr Morozov, 
“GSYIH ve dolar kuru 
tahminlerimizi yeniledik. 
Buna göre, GSYIH 
tahminimizi yüzde 1,2’den 
yüzde1,5-1,7’ye yükselttik. 
Bununla birlikte 

enflasyonun yüzde4 
yerine yüzde3,8 olmasını 
bekliyoruz. Dolar kuru da 
tahminler kapsamında 
yenilendi ve 59 ruble 
olarak belirlendi. Merkez 
Bankası’nın faiz oranı 
yüzde8,5’de sabitlendi” 
diye konuştu.

Öte yandan, Sber-
bank’ın net karının 2017 
yılının ilk yarısında 1,3 
kat artarak 263,1 milyar 
rubleden 352,2 milyar 
rubleye ulaştığı bildirildi.

Sberbank, dolar 
kurunun 59 ruble 
olmasını bekliyor

2017 yılının ikinci çeyreğinde
Rusya’nın ana sermayesine
yatırım artışının yıllık temposu
yüzde 6,3’e yükseldi ve rublenin değer 
kazanması ve “Sila Sibiri” ile Kırım Köprüsü’nün 
inşaatı gibi altyapı projeleri sayesinde 2012 
yılının en yüksek değerine ulaştı.

2017 yılının ikinci çeyreğinde
Rusya’nın ana sermayesine
yatırım artışının yıllık temposu
yüzde 6,3’e yükseldi ve rublenin değer 
kazanması ve “Sila Sibiri” ile Kırım Köprüsü’nün 
inşaatı gibi altyapı projeleri sayesinde 2012 
yılının en yüksek değerine ulaştı.
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MOSKOVA’DA toplu 
taşımada ve 

otobüs duraklarında 
Wi-Fi kullananların 
sayısının 2017 
yılının mayıs ayından 
itibaren 1,6 milyon kişi 
arttığı belirtildi.

Moskova 
Belediyesi resmi 
internet sayfasından 
yapılan açıklamada 
“Metro haricinde 
toplu taşımada ve 
duraklarda ücretsiz 
Wi-Fi kullanıcıların 

sayısı son üç ay içinde 
1,6 milyon kişi arttı. 
Mayıs ayında bu 
servisten 3 milyon kişi 
faydalanırken Ağustos 
ayında bu rakam 4,6 
milyon kişiye vardı” 
denildi.

Açıklamada ayrıca 
ücretsiz Wi-Fi ağının 
toplu taşımada 2016 
yılında ve duraklarda 
2015 yılında devreye 
girmesinden bu yana 
ağ 25 milyon kez 
kullanıldı.

Otobüslerdeki Wi-Fi
kullanıcısı arttı
Moskova’da otobüslerde WiFi 
kullanıcısı sayısı mayıs ayından 
itibaren 1,6 milyon kişi arttı.

MOSKOVA Beledi-
yesi, nisan ayı 

sonunda başlayan ve 
kasım ayında sona 
eren sezonun başından 
itibaren Moskovalıların 
şehir bisikletleriyle 
1,7 milyon kez seyahat 
ettiklerini ve 2016 
yılına göre artış yaşan-
dığını bildirdi. 

Sadece temmuz 
ayında şehir sakinleri 
kiralık bisikletleri 
500 binden fazla 
kez kullandılar. Gün 
içerisinde bisikletler 
yaklaşık 20 bin kez 
kiralanıyor. Böylelikle 
Moskova bisiklet 

kiralama konusunda 
New York ve Paris’i 
geride bıraktı. 

Moskova’da bisiklet 
kiralama hizmeti 2013 
yılında hayata geçirildi. 
O zaman Bulvarnoye 
Koltso ve Frunzenskaya 
kıyısında 79 nokta 
vardı. 

RUSYA Meteo-
roloji Merkezi 

Hidrometsentr Başkanı 
Roman Vilfand, eylül 
ayında Rusya’da 
“kadınların yazı” 
olarak bilinen sıcak 
dönemin yaşanacağını 
belirtti.

Rus Haber Ajansı 
Interfaks’ta yer alan 
habere göre Vilfand, 
“Ağustosun ortasında 
meydana gelen 
sıcak havalar ile 
eylül ayındaki sıcak 
havanın bağlantısının 
tespit edilmemesine 
rağmen genel 
tahminlere göre sıcak 
yaz en yakın zamanda 

sona ermeyecek” dedi.
Öte yandan Vilfand, 

Moskova bölgesinde 
sıcak eylül için tüm 
gereken şartların 
olduğunu, ancak sıcak 
günlerin yaşanacağı 
kesin tarihlerin henüz 
bilinmediğini kaydetti.

Moskova, bisiklet 
kiralamada New York 
ve Paris’i geride bıraktı

Sıcaklar artacak

KREMLIN’IN 
Başkomutanı 
General Sergey 

Hlebnikov, Kremlin Orni-
toloji Servisi’nin Kremlin 
topraklarını kargalardan 
kurtarmak için baykuş 
aldığını belirtti.

Rus gazetesi 
Izvestiya’da yer alan 
haberde kargalardan 
kurtarılması için 

gürültü yapan cihazların 
kullanılmasına rağmen 
Şahin ve baykuş gibi 
kuşların bu konuda 
en etkili olduğu 
kaydedildi.  Hlebnikov, 
“Şu an Kremlin’de sırf 
şahinler değil, baykuş 
da kullanılıyor. Kremlin 
Ornitoloji Servisi 
baykuş aldı ve kullanmaya 
başladı” dedi.

KREMLİN 
Başkomutanı 

Sergey Hlebnikov, 
Kremlin’in tüm 
duvarları ve 
kulelerinin 2-3 yılda 
restore edileceğini 
belirtti.

Rus Haber 
Ajansı RİA 
Novosti’de yer alan 
haberde Kremlin 
restore edildiğinde 
tarihi görünüşünün 
değiştirilmeyeceği, 
bunu yapmak üzere 
orijinal mühendislik 
çözümlerinin 
bulunduğu 
kaydedildi.

Hlebnikov ayrıca 
tamirat çalışmaları 
çerçevesinde 
Kremlin’in ana 
girişlerinden biri 
olan Borovitskaya 
Kulesinin dış 
köşelerinde yer alan 
eşsiz rölyeflerin 
korunacağını bildirdi.

Hlebnikov, “Şu 
an Kremlin’de 
yeraltı müzesi 
oluşturulmakta. 
Arkeologlar 
Spasskaya Kulesi ile 
Sobornaya Meydanı 
arasındaki alanda 
çalışmalar yapıyor” 
diye konuştu.

KREMLIN RESTORE EDILIYOR

Kremlin’de zarar verici kuşlardan 
korunmak için baykuş kullanılacak.

Moskova Kremlin’in tüm 
duvarları ve kuleleri 2-3 yılda 
restore edilecek.

KREMLIN’I BAYKUŞLAR 
KORUYACAK

Rusya’nın yollarında 2011 yılından 
bu yana trafik polisi kontrol 
noktalarının sayısının 3 kat 
azalarak 83’e gerilediği belirtildi.

RUS Haber Ajansı TASS’ta yer alan 
haberde Rusya Içişleri Bakanlığı 
tarafından yapılan açıklamada 

“Içişleri kurumları yapısının değiştirilmesi 
nedeniyle trafik polisi dahil görevlilerin 
sayısı önemli ölçüde azaltıldı. Mevcut 
finansmana ve kalan görevlilere dayanarak 
2011 yılında 297 seviyesinde bulunan 
trafik polisi kontrol noktalarının sayısı 
83’e düşürüldü”ifadesi yer aldı.

Öte yandan yollarda kaydedilen 
idari ihlal sayısı artıyor. 2016 yılında 
sigorta poliçesi olmadan araba kullanma 
olayları 2012 yılına göre 8 kat, ehliyeti 
olmayan kişilerin araba kullanması 
olaylarının sayısı ise iki kat arttı

Rusya’da trafik polisi 
kontrol noktalarının 
sayısı 3 kat azaldı
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14, Olimpiyskiy Prospect,  
Moscow,Russia 129090
Tel: +7 (495) 725 40 40
Faks: +7 (495) 725 40 41
www.crediteurope.ru

16 Marksistskaya Ulitsa 
109147, Moskova 
Tel: (495) 232-67-37 
Faks:(495)    232-67-36
www.ziraatbank.ru 

ZİRAAT BANK (MOSCOW) CJSC

1/ 2, Goncharnaya Naberezhnaya, 
Moscow, 115172  www.ykb.ru
Tel: (495) 234-98-89 
Fax: +7 (495) 956-19-72 

Kaynak Elektrodu, Telleri 
ve Kaynak Makineleri
Tel: (495) 517-65-93 
www.tsentavra.ru 

Tercüme ve Danışmanlık
Moscow,Savinskaya nab.3
Tel/Fax: (499) 248 79 11
www.uzman.ru

Uzman

Seçkin Şekerleme
Bütün Lokum Çeşitleri, Pestil, 

Pişmaniye, Cevizli Sucuk  
Toptan ve Perakende satışı

Adres: Metro Novokuznetskaya
Arkadia Ticaret Merkezi 3.kat

Tel: +7 (495) 741- 33 88 

TURKISH AIRLINES

VEGAS KONSULTANT GRUP
Danışmanlık Hizmetleri

Starıy Arbat sk. No:25 ofis 5A
Tel: (495) 691-44-06
Fax: (495) 691-44-06

Muhasebe Hizmetleri
Leninski prospekt, 15, office 203 
Tel:  (495) 748 6942
Mob: 8916 120 6163

SYSTEM CONSULTING ABAYLAR- TURINVESTSERVICE
Vize ve Danışmanlık 

Hizmetleri
Pokrovka ul.Dom:27,Ctr.1,Ofis: 5
Tel: (495) 505 4520
Fax: (495) 101 4648

Mutfak & Banyo 
Aksesuar ve Tekstili

www.hiv-textil.com
Tel: (495) 234 30 42

HİV TEKSTİL

Erkek Giyim

Ulitsa Marsala Timosenko Dom: 4
Tel: 741 5932

C A R L E O N E ®
BİZİM TAKSİ

Yolcu karşılama ve transferleri 
Tel: +7 (926) 599-90-53

13, Bld. 42, 2nd Zvenigorodskaya 
Str., 6th floor, Moskova, 123022, 
Tel: +7 (495) 725-1020 
Faks: +7 (495) 725-1025
www.denizbank.ru

Mali Müşavirlik
Tel: +7 (495) 177 93 41 
Mob: +7 (926) 976 86 06
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7. Rostovskiy Pereulok 
No 12 Metro Kievskaya 

Tel: +7 495 994 48 08
Fax:+7 495 956 55 97

TC MOSKOVA BÜYÜKELÇİLİĞİ

www.rtib.com
Tel: +7 (495) 649 02 45

Adres: Bolshoi Ovchinnikovsky per., 16

Rus Türk
İşadamları Birliği

Baklava, Kadayıf, 
Börek, Revani,
Fıstık ezmesi, 

Kurupasta çeşitleri

Metro “Novokuznetskaya”
Tel:  (495) 741 3388
Mob: 8926 253 8939 Ken

di 
im

ala
tım

ızTürk Mutfağı
Arbat Ulitsa (Eski Arbat) No:47
Metro “Smolenskaya”
Tel: (499) 241 93 20

BOSFOR RESTORAN

PERFECT SERVICE
Günlük Ev 

Kiralama servisi
www.kiralikev.ru
Tel: 8 926 628 45 11

Geleneksel Türk Mutfağı
Ul.Novoreyazanskaya no:21
Metro “Komsomolskaya”

www.tokat.ru
Tel: (495) 784 64 75
Mob: 8926 276 68 61

TOKAT RESTORAN
İNSANA VE YAŞAMA DEĞER  İLKEMİZDİR
Tel : +7 495 544 46 12
fax: +7 495  544 46 13         
www.yenigun.com.tr

Türk mutfağı menümüz 
ile hizmetinizdeyiz

Meşanskaya ulitsa 12,  
Metro: Sukharevskaya 
Tel:  8(495) 684 74 13

SOFRA RESTAURANT

  Moskova ofisi
              Valovaya Ulitsa 35, 
              Wall Street iş merkezi 
Tel: 8 800 700 61 61 1. Vrajskiy pereulok no:4 

Tel: 8 965 1414747

Tercüme 
ve 

Danışmanlık

T.C. Konsolosluk yanı 
Metro Kievskaya+7 495 518 69 50

mutfak
Ziya USTA ziya-usta@gazetem.ru

MUAMMARA
МУАММАРА

МАТЕРИАЛЫ
◊ 3 ст. ложки томатной пасты
◊ 3 ст. ложки пасты красного перца
◊ 1 стакан молотого грецкого ореха
◊ 1 стакан размельчённой мякоти белого хлеба
◊ 3 зубчика натёртого чеснока
◊ Пол. стакана оливкового масла
◊ Пол. чайной ложки кимьона
◊ Пол. чайной ложки чёрного молотого перца

◊ Соль по вкусу

ПОДГОТОВКА
Все продукты 
хорошенько 
перемешать в 
глубокой посуде
и положить в 
банку с крышкой.
Поставить в 
холодильник.
Эту прекрасную 
закуску можно 
подавать с белым 
или
чёрным хлебом.
Приятного 
аппетита !!!

MALZEMELER
◊ 3 yemek kaşığı domates salçası
◊ 3 yemek kaşığı acı biber salçası
◊ 1 su bardağı çekilmiş ceviz içi
◊ 1 su bardağı çekilmiş ekmek içi
◊ 3 diş ezilmiş sarımsak
◊ 1 çay bardağı sızma zeytinyağı
◊ 1 çay kaşığı kimyon
◊ 1 çay kaşığı karabiber
◊ Yeteri kadar tuz

HAZIRLANIŞI
Bütün malzemeleri 
karıştırma kabına alın ve 
iyice birbirineyedirene kadar 
karıştırın. Kapaklı kavanozlara 
doldurup buzdolabına 
koyun. Istediğiniz zaman 
kullanabilirsiniz.

Afiyet olsu

n..
.
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MOSKOVA Belediyesi Çevre 
Koruma Departmanı 
Başkanı Anton 

Kulbaçevskiy, 2025 yılına kadar 
Moskova’da çeşitli olağandışı hava 
olaylarından görülecek hasar 
hacminin 200 milyar rubleye 
ulaşabileceğini belirtti. Rus 
gazetesi Kommersant’ta yer alan 
haberde Kulbaçevskiy, “Bu rakam, 
şehrin altyapısına, önemli binaların 
ve altyapının korunmasına 

yatırılması gereken finansmanı 
içeriyor. Ayrıca bu miktarın 1 
milyar rublesinin yol tamiratı için, 
2 milyar rublesinin konut tamiratı 
için ayrılması gerekiyor” dedi.

Bilindiği üzere 30 Haziran 
tarihinde Moskova’da yaşanan 
fırtına sonucunda 2,5 bin ağaç 
devrilmiş, 22 bina çatısı zarar 
görmüştü. 2017 yılının mayıs 
ayında yaşanan fırtına sonucunda 
ise 8 kişi yaşamını yitirmişti.

Moskova’nın müzelerinde 
selfie çubuğu kullanımı resmi 
olarak yasaklanabilir.

MOSKOVA Şehir Duması 
Kültür ve Iletişim Komisyonu 
Başkanı YevgeniyGerasimov, 

Moskova Şehir Duması Kültür 
ve Iletişim Komisyonu’nun tüm 
Moskova müzelerinde selfie 
çubuğu kullanımının yasağını 
değerlendirebileceğini belirtti.

Rus Haber Ajansı Moskova’da 
yer alan haberde Gerasimov, bir 
sürü Avrupa ve ABD müzelerinde 
uygulananselfie çubuğu yasağı üzerine 
“Dünyada birçok müzede sadece 
selfie çubuğu kullanımı değil, fotoğraf 
çekilmesinin bile yasaklandığını 
biliyorum. Bu konuda her müze 
kendisi karar veriyor. Öyle bir teklif 
gelince onu mutlaka değerlendiririz 
çünkü gerçek değerli eserlerin olduğu 
yerlerde insanlar kimi zaman dikkatli 
davranmıyorlar” dedi.

Öte yandan Gerasimov, şu ana 
kadar Moskova müzelerinde selfie 
çubuğu ile eserlere zarar verilmediğini 
dile getirerek “Bunun gibi olaylar 
yaşanırsa Moskova Duması Kültür 
Komisyonu oturumunda bunu ele 
alacağız” diye konuştu.

TROYKA kartı ile 
Moskova metrosunda 
ödemelerin 

yüzde 83,5’inin, halk 
otobüslerinde yüzde 
82,4’ünün yapıldığı 
belirtildi.

Rus Haber Ajansı 
Moskova’da yer alan habere 
göre Moskova Belediyesi 
Ulaştırma Departmanı Başkanı 
Maksim Liksutov, konuyla 
ilgili yaptığı açıklamada 
“Metro’da Troyka kartını 
kullanan yolcuların hacmi 
yüzde 83,5, halk otobüslerinde 
ise yüzde 82,4 seviyesinde 
bulunuyor. Ağustos ayının 
başında kaydedilen bilgilere 
göre mart ayına kıyasla 
Troyka kartı kullanım sayısı 
yüzde 34 oranında arttı. Halk 
otobüslerinde ise bu rakam 

yüzde 17 oranında artış 
gösterdi” dedi.

Liksutov, konuyla ilgili 
yaptığı açıklamada şöyle 
konuştu: “Troyka kartının 
cazibesi, para yükleme 
yöntemlerinin artışından 
kaynaklanıyor. Şu an Moskova 
metrosu uygulamasında 
Troyka kartına Internet 
üzerinden para yüklemek 
mümkündür. En yakın 
gelecekte Troyka kartında tüm 
tür biletlerin kaydedilmesini 
sağlayacak yeni mobil 
uygulama hizmete sunulacak.”

KÜLTÜR Merkezleri 
Yönetimi, Moskova’da 
öğrencilerin 4 Eylül-30 

Kasım tarihleri arasında bazı 
müze ve galerilere ücretsiz 
gidebileceklerini bildirdi.

Etkinliğe Rusya Halkların 
Dostluğu Üniversitesi 
(RUDN) başta olmak üzere 50 
üniversite dahil oldu. Diğer 
taraftan 9 müze öğrencileri 
ücretsiz kabul edeceğini 

bildirdi. Fakat bu sayının 
artacağı belirtildi. Şu anda bu 
listede AnatoliyZverev Müzesi, 
Moskova Çağdaş Sanatlar 
Müzesi, Art Müze, Marina 
Tsvetayeva Müzesi, Endüstriyel 
Kültür Müzesi, Yesenin 
Devlet Müzesi, Fabrika Sanat 
Merkezi, Sovyetler Birliği Halk 
Sanatçısı Şilov Resim Galerisi 
ve Lyumyer Kardeşler Fotoğraf 
Merkezi yer alıyor.

Öğrenciler 4 Eylül’den itibaren müzeleri 
ücretsiz ziyaret edebilecekler.

Müzeler öğrencilere ücretsiz

Moskova Belediyesi Sağlık 
Departmanı Başkanı 

AlekseyHripun, Moskova’da grip 
dahil olmak üzere çeşitli hastalıkların 
aşılarının önümüzdeki eylül ayından 
itibaren yapılacağını belirtti.

Rus Haber Ajansı Moskova’da yer 
alan haberde Hripun, “Grip dahil 
üst solunum yolu enfeksiyonları 
mevsimi yaklaştığı için eylül ayının 
başından itibaren aşılar yapılacak” 
dedi. Bilindiği üzere geçen yıl grip 
aşısı 5 Eylül-1 Kasım tarihleri arasında 
yapılmıştı.

Grip aşısı 
Eylül’de 
başlıyor

Müzelere 
selfie çubuğu 
yasağı

Ödemeler yüzde 83,5
Troyka
kartıyla
yapılıyor

Moskova’da 2025 yılına kadar doğal 
afetlerden görülecek hasar hacmi 200 milyar 
rubleye varabilir.

DOĞAL AFETLERIN HASAR HACMI
200 MILYAR RUBLEYI 

BULABILIR

“Öğrenci Müzede” etkinliği 3 
yıl boyunca 45 bin öğrenciye 
kapılarını açtı. 2016 yılında 
bu etkinlik 10 Eylül-31 Ekim 
tarihleri arasında gerçekleşti.
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UEFA Avrupa Ligi’nde 2017-2018 sezonu 
grup kuraları çekildi. Fenerbahçe’yi 

eleyen Vardar takımı Zenit’e rakip oldu.
Avrupa futbolunun kulüp düzeyindeki 

ikinci turnuvasında, grup eşleşmeleri belli 
oldu. Kupada Türkiye’yi temsil edecek Atiker 
Konyaspor ve Medipol Başakşehir’in 4’üncü 
torbadan katıldığı kura çekimi, Monaco’daki 
Grimaldi Forum’da gerçekleştirildi. Çekiliş 
sonucu 48 ekip, dörderli 12 gruba ayrıldı.

Atiker Konyaspor’un, I Grubu’nda 
Salzburg (Avusturya), Marsilya (Fransa) 
ve Vitoria (Portekiz) ile eşleştiği kurada, 
MedipolBaşakşehir, C Grubu’nda Braga 
(Portekiz), Ludogorets (Bulgaristan), 
Hoffenheim’ın (Almanya) rakibi oldu.

14-28 Eylül, 19 Ekim, 2-23 Kasım 
ve 7 Aralık tarihlerinde yapılacak grup 
karşılaşmalarında ilk 2 sırayı alan takımlar, 
adlarını son 32 turuna yazdıracak. 

Fenerbahçe, Zenit’ten Luis Neto ile el 
sıkıştı. Portekizli stoperin kısa süre içeri-

sinde takıma katılacağı ifade edildi.
Teknik direktör Aykut Kocaman’ın 

raporu doğrultusunda önceliği stopere 
veren sarı lacivertliler, Zenit’li Luis Neto ile 
el sıkıştı. Zenit ile son pürüzleri gidermek 
için temaslarını sürdüren Fenerbahçe kısa 
sürede bu transferi bitirmeyi planlıyor. Sarı 
lacivertliler, anlaşmanın sağlanması halinde 
deneyimli futbolcuyu Istanbul’a getirerek 
takımla antrenmanlara başlatacak.

2013’te 6.5 milyon Euro karşılığında 
Siena’dan Zenit’e transfer olan Portekizli 
stoper, zaman zaman sağ bek ve ön libero 
pozisyonlarında da forma giydi. Fenerbahçe 
daha önce de 2013 yılında Zenit’ten Porte-
kizli stoper Bruno Alves’i transfer etmişti.

ALMANYA’NIN başkenti Berlin’de düzen-
lenen Görme Engelliler Avrupa Futbol 

Şampiyonası’nda Ispanya’yı penaltı atışla-
rıyla yenen Rusya şampiyon oldu.

Ispanya, AdolfoAcosta’nın golüyle ilk 
yarıyı 1-0 önde tamamladı. Rusya’nın 
DenisEgorov ile eşitliği sağladığı mücadelede 
başka gol olmayınca penaltı atışlarına geçildi. 
Rakibine 5-4 üstünlük sağlayan Rusya, 
şampiyonluğu elde etti. Üçüncülük maçında 
ise Ingiltere, RoyTurnham ve KerySeal’in 
golleriyle Fransa’yı 2-0 mağlup etti.

Rusya, Ispanya, Ingiltere ve Fransa, 
Ispanya’nın başkenti Madrid’de düzenlenecek 
Dünya Kupası’nda mücadele etmeye hak 
kazandı. Türkiye Futbol Federasyonunun 
(TFF) “Türkiye Futbol Oynuyor” projesi 
kapsamında destek verdiği, Turkcell’in ana 
sponsorluğunu üstlendiği Görme Engelli 
Milli Futbol Takımı, organizasyondaki 
5’incilik maçında dün ev sahibi Almanya’yı 
penaltılarla 2-1 yenerek 5. olmuştu.

Fenerbahçeyi 
eledi, Zenit’e 
rakip oldu

Fenerbahçe, Luis 
Neto ile anlaştı

Rusya, Görme 
Engelliler Avrupa 
Futbol Şampiyonu oldu

RUS bisikletçi Pavel 
Sivakov’un prestijli 

bisiklet yarışması Tour 
de l’Aveniere’in son 
aşamasında birinci olduğu 
kaydedildi. Rusya’yı 
temsil eden Sivakov, 107,4 

kilometrelik dağ etabını 
3 saat 3 dakika 27 saniye 
içinde tamamlayarak 
birinci oldu, Amerikalı 
Nelson Pawels (+02:31) ve 
Rus Dmitriy Strahov (+3) 
sırayla 2. ve 3. oldu.

ANKARA’DA 25 
Kasım’da “Altın Lig” 
kulüpleri arasında 

düzenlenecek Avrupa 
Judo Şampiyonası’nın 
Rusya’nın eski Türkiye 
Büyükelçisi AndreyKar-
lov’un anısına gerçekleşe-
ceği bildirildi.

Avrupa Judo Birliği tara-
fından Tass haber ajansına 
yapılan açıklamada, 
“Türkiye’nin başkentindeki 
turnuva Aralık 2016’da 
teröristin silahından çıkan 
bir kurşun yüzünden 
yaşamını yitiren Rusya’nın 
eski Türkiye Büyükelçisi 
AndreyKarlov’un anısına 
düzenlenecek” denildi.

Ayrıca, Budapeşte’de 
düzenlenen Judo Birliği 
toplantısında birliğin 
başkanı SergeySolovey-
çik’in ve diğer yöneticilerin 
raporları dinlendi.

Bilindiği üzere Judo 
Federasyonu Başkanı 
Sezer Huysuz da 
yaptığı açıklamada, 
Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’ın eski 
bir sporcu, Rusya Devlet 
Başkanı Vladimir Putin’in 
de eski bir judocu 
olduğunu hatırlatarak, 
“Organizasyonla ilgili 
Sayın Cumhurbaşkanımıza 
da haber verdik. 
Putin, davet gelmesi 
halinde bu projemize 
katılacağını söylemişti. 
Ankara’da yapacağımız 
bu organizasyonun 
hazırlıklarına başladık. 
Sponsorlarımız hazır 
bekliyor. AndreyKarlov 
adına düzenleyeceğimiz 
organizasyonun tanıtımını 
da EJU kongresinde 
yapacağız” diye 
konuşmuştu.

RUS tenisçi 
Mariya Şarapova, 
önümüzdeki sene 

Roland Garros turnuvasına 
katılacağından emin 
olduğunu bildirdi. 

Şarapova, Paris 
Match ajansına yaptığı 
açıklamada, “Roland 
Garros’a ilişkin 
mükemmel anılarım var, 
çok güzel maçlar, büyük 
zaferler gördüm. Tabii 
ki zor zamanlar da oldu. 
Paris’e dönmek istiyorum. 
Önümüzdeki sene her 
şeyin farklı olacağından 

eminim” ifadesini 
kullandı. 

Ayrıca Şarapova 
diskalifiye olduğu zaman 
içerisinde olgunlaştığını 
belirterek, “Kendi 
hatalarımdan birçok 
ders çıkardım. Böyle bir 
deneyim sizi daha güçlü 
hale getiriyor “ dedi. 

Hatırlanacağı üzere, 
22 Mayıs-11 Haziran’da 
düzenlenen Açık 
Fransa Şampiyonası’nın 
organizatörleri 
Şarapova’ya özel davetiye 
vermeyi reddetti.

Rus bisikletçi birinci oldu

Judo turnuvası, Karlov’un 
anısına düzenlenecek

Şarapova önümüzdeki 
sene Roland Garros’a 
katılacağından emin

CSKA Futbol Kulübü
bilet fiyatlarını düşürebilir

CSKA Futbol Kulübü Ticari 
Müdürü Andrey Zarubyan, 
CSKA’nın evindeki maçların 

bilet fiyatlarını 2018/2019 sezonunda 
düşürebileceğini bildirdi.

Zarubyan yaptığı açıklamada, 
“Diğer kulüplerle karşılaştırma 
yapınca bazılarının bilet fiyatlarının 
daha yüksek, bazılarının daha düşük 
olduğunu söyleyebiliriz. Biz 2018/19 
sezonunda fiyatları düşürebiliriz. 
Bu sezon bazı sebeplerden dolayı 
fiyatları düşürmemiz mümkün değil, 
çünkü çok sayıda kombine bilet satışı 
yaptık” dedi. CSKA’nın taraftarlar 
için hizmet kalitesini yükseltme 
yönünde çalıştığını belirten Zarubyan, 
“Yakın zamanda stadyuma girebilmek 
için biletin satın alındığı telefonun 
olması yeterli olacak. Ayrıca, maç 
sırasında yemek siparişi vermek de 
çok kolay olacak. Taraftarlar siparişini 
telefondan verip ödemeyi yaptıktan 
sonra yiyecekleri direk tribüne 
getirilecek” dedi.
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86. Uluslararası Izmir 
Fuarı sonrası Rus ve 
Türk işadamı ve sanayi-

ciler tarafından kuvvetle seslendi-
rilen “Moskova-Izmir arası direkt 
uçak seferi” isteğine Onur Air’den 
yanıt geldi.

Gazetem’e özel açıklamalarda 
bulunan Onur Air Genel Müdürü 
Teoman Tosun, Izmir’in açılacak 
en iyi destinasyon olacağını 
söyledi ve “Rusların talebi doğrul-
tusunda doğru bir tercih diyebi-
liriz” dedi. 

Moskova-Istanbul seferlerine 
başladıklarında tereddütleri oldu-
ğunu ifade eden Tosun, sözlerine 
şöyle devam etti: “Zhukovsky bir 
şehir meydanı değil, tanınmış bir 
şehir meydanı değil. Moskova için 
şehir terminali olarak tanımlanan 
alanlar Şeremetyevo, Domodedovo 
ve  Vnukovo. Onun dışındaki 
meydanlar şehir meydanı değil. 
Buna rağmen ümit ettiğimizden 
çok daha iyi bir trafik yakaladık, 
gayet iyi gidiyor. Yüzde 88-89 civa-
rında bir doluluk oranı yakaladık. 
Tabii bu biraz da fiyatla ilgili bir 
konu çünkü fiyatlar biraz düşük 
diğer meydanlara göre.

Ama memnunuz, yani daha çok 
artacak gibi geliyor bana. Şu an 
üzerinde çalışıyoruz ve Domode-
dova’ya izin alırsak buradan da 
uçmaya başlayacağız ve Zhuko-
vsky alanından uçuş sayısını belki 
üçte bırakacağız, Domodedova’dan 
da uçmaya başlayacağız. Eğer 
olmazsa Zhukovsky’den haftada 
yedi güne çıkarız ve üzerinde 
çalıştığımız Izmir’e başlayabiliriz. 
Izmir açılacak en iyi destinasyon 
olur. Rusların talebi doğrultu-
sunda doğru bir tercih diyebiliriz. 
Çünkü biz Türkiye’yi yalnız 
Antalya diye tanıttık, Istanbul 
diye tanıttık, ama buranın Izmir’i 
var, Dalaman’ı da var Bodrum’u, 
Kayseri’si,Erzincan ve Erzurum’u 
da var... Yani bunları yavaş yavaş 
direk seferlerle tanıtmak lazım.

Arkadaşlar Izmir konusunda 
çalışmaya başladılar, çünkü Izmir 
çok yeni bir olay. Izmir’in biz böyle 
talep göreceğini bilmiyorduk, 
Rusların da böyle bir talebi yoktu, 
Izmir fuarından önce. Fakat bu 
Izmir fuarından sonra oluştu.”

5 MILYONA YAKIN RUS GELECEK
Antalya’dan yaz döneminde 

pek sorun yaşanmadığını da ifade 
eden Onur Air Genel Müdürü 
Teoman Tosun, “Tahmin ediyorum 
Rusya’dan Türkiye’ye özellikle 
Antalya bölgesine olan taşıma-
ların 2015 senesinin değerlerini 
yakaladık. Bu sene 5 milyona 
yakın Rus gelecek diye düşünü-
yoruz, dolayısıyla Rusya bizim için 
özel bir pazardır” diye konuştu. 
Tosun, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Ama ikili anlaşmaların getirdiği 
bazı kıstaslar var yani iki ülke 
arasında ulaştırma bakanlığının 
bazı anlaşmaları var. Her şehir 
ile Ilgili kısıtlamalar var, tayin 
edilmiş havayolları var. Dolayısıyla 
bu kapasite üzerine çıkmak biraz 
zor. Hala Türkiye’den talep edilen 
charterların Rus yolcu tarafından 
kabul görmediğini biliyoruz. Onlar 
turistleri kendi taşıyıcıları taşısın 
diyorlar. Dolayısıyla Türk taşıyı-
cılar hala turistik charter seferleri 
düzenleyemiyorlar. Yaptığımız 
seferlerin hepsi tarifeli seferlerdir. 
Yani bu charterlar da açılsa Türk-
lere işte o zaman bazı rahatla-
malar olacak.

RÖTAR SORUNU
Şimdi tabi bunu taşıyıcıya 

da yüklemek doğru değil. Son 
zamanlardaki gelişmelerin 

getirdiği o kadar büyük bir 
trafik artışı oldu ki yani bunlara 
yetişemiyoruz. Hem Rus taşı-
yıcılar yetişemiyor hem biz 
yetişemiyoruz. Dolayısıyla bir de 
Türk taşıyıcıların tarifeli sefer 
planlama zorunluluğu var. Yani 
biz charter yapamıyoruz charter 
yapanlar Ruslardır. Onu söyle-
meye getiriyorum, eğer iki ülke 
arasındaki makamlar oturur 
da sivil havacılık bakanlıkları 
ulaştırma bakanlıkları oturup da 
işte Türkiye ile Rusya arasında 
opensky dediğimiz Almanya ile 
Avrupa ile yaptığımız bir anlaşma 
türüne getirirlerse her iki ülkede 
kazanır. Rusya’dan Türkiye’ye 
yapılan turistik taşımalar veya 
business trafik yani iş trafiği 
de artar, Türkiye’den de artar. 
Türkiye’den Rusya’ya da giden bir 
sürü turist var, özellikle kış ayla-
rında. Iş tersine dönüyor, bu sefer 
başlıyoruz Türkiye’den Rusya’ya 
gitmeye. Rusya’da bizim için çok 
büyük bir destinasyon. Dolayı-
sıyla yani eğer bu yakın gelecekte 
Open Sky dediğimiz anlaşmanın 
oluşması halinde bu trafik daha 
da artacaktır.

Rusya charterları Rus havayolu 
şirketlerine açtı ama Türkiye 
yapamıyor. Dolayısıyla onların 
hafiflemesi veya daha düzgün bir 
hale gelmesi yahut da bütün kısıt-
lamaları tamamen kaldıracaksın, 
işte ‘Rostov’a iki tane taşıyıcı 
tayin ettim’ demektense herkes 
gelsin uçsun demeliler. Mesela biz 
de böyle bir sıkıntı yok. Herkes 
gelip uçabilir çünkü charter var. 
Charterlar Antalya’dan uçuyor 
fakat Istanbul kurala bağlı.”

www.ziraatbank.ru
Ulitsa Marksistskya No: 16
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MOSKOVA-IZMIR 
SEFERI MÜJDESI
Onur Air Genel 
Müdürü Teoman 
Tosun, yaz başında 
başlattıkları 
Moskova-İstanbul 
seferlerinden çok 
memnun olduklarını 
ve sefer sayısını 
artırmayı, ayrıca 
Moskova-İzmir  
seferi için de hazırlık 
yaptıkları müjdesini 
verdi.

RUS Haber Ajansı RIA 
Novosti’de yer alan 
haberde yabancıların  bu 

oturumda iş patentinin duru-
munu öğrenmesi, bu patent 
için ödeme yapması, sağladığı 
belge listesini kontrol etmesinin 
mümkün olacağı bildirildi.

Moskova Belediyesi resmî 
internet sayfasından konuyla 
ilgili yapılan açıklamada, 
“Göçmen işçiler kendi oturu-
munda Göç Merkezi ile temas-
larının tarihini, tüm gönderilen 

mesajları görebilecek. Ayrıca bu 
hizmet sayesinde patent fatura-
sında hata yapılması önlenecek, 
yabancının bu faturada sadece 
ödeme dönemini belirtmesi 
yeterli olacak, formu doldurmaya 
gerek kalmayacak” ifadesi yer 
aldı. Oturumun açılması için 
gereken bilgi iş patenti için 
başvurulduğunda verilecek.

RUSLARIN yüzde 58’inin 
göçmen işçi sayısının kısıtlan-

masından yana çıktığı belirtildi. 
Levada-Tsentr tarafından 

düzenlenen kamuoyu 
araştırmasının sonuçlarına 
göre Rusların yüzde 58’i Rusya 
Hükümetinin Rusya’ya gelen 
göçmen işçilerin sayısının 
kısıtlaması gerektiğini düşünüyor. 
Buna karşı çıkan Rusların hacmi 
ise sadece yüzde 6 seviyesinde 
bulunuyor. Rusların yüzde 
30’unun ise bu konuda görüşü 
yok. 

Rus gazetesi Izvestiya’da yer 
alan habere göre, genel olarak 
Rusların yüzde 16’sı göçmenlere 
olumlu, yüzde 27’si kötü bakıyor, 
Rusların yüzde 54’ü ise bu konuya 
karşı birşey hissetmediğini 
belirtti. Bunun yanı sıra Rusların 
çoğu Kafkasya (yüzde 60) ve Orta 
Asya (yüzde 62) bölgelerinden 
gelen ve kendileri ile aynı şehirde 
oturan insanlara karşı özel bir şey 
hissetmezken sırasıyla Rusların 

yüzde 28’i ve yüzde 27’si bu 
insanlara olumsuz, yüzde 8’i ve 
yüzde 9’u olumlu bakıyor.

Ayrıca sosyologlar, 2017 
yılında diğer milletlere düşmanlık 
seviyesinin 2004 yılından itibaren 
en düşük düzeyde bulunduğunu 
kaydetti.

Kamuoyu araştırması temmuz 
ayında 137 şehirde bin 601 kişi ile 
gerçekleştirildiği bildirildi.

Göçmen işçilere 
online hizmet

Ruslar, göçmen işçi sayısının 
kısıtlanmasını isteniyor

Moskova Çok Fonksi-
yonlu Göç Merkezi resmi 
internet sayfasında 
göçmen işçi oturumu 
hizmeti devreye girdi.

RUSYA piyasasına çıkan lüks 
ve pahalı yabancı markaların 

Rusya’da ilk mağazaların açılışı 
bakımından diğer markalara 
kıyasla son 10 yılda ilk kez lider 
olduğu belirtildi.

Danışmanlık şirketi Knight 
Frank tarafından düzenlenen 
araştırmaya göre 2017 yılının ilk 

yarısında Rusya’nın piyasasına 
çıkan operatörlerin yüzde 
68’i pahalı markadır. 2016 
yılının aynı döneminde ise bu 
gösterge yüzde 46 seviyesinde 
bulunuyordu. Rus Haber Ajansı 
RIA Nedvijimost’ta yer alan 
habere göre, Knight Frank 
raporunda “Pahalı markalar 

geleneksel olarak Rusya’da çok 
geniş. Son yıllarda lüks markalar 
Rusya’nın piyasasındaki yapısını 
değiştirmeye çalışıyorlar. Şöyle ki 
kendi başlarına gelişmeyi tercih 
ediyor, kendi mağazalarını 
açıyor, partnerlerini değiştiriyor, 
yeni bölgelere girmesi için 
partnerler arıyorlar” denildi.

Pahalı markalar ilk defa lider 


